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Kérdés

„Van-e közösségi jogi akadálya a munkahelyteremtés elősegítésének a START PLUSZ,
illetve a START EXTRA program keretében a leghátrányosabb helyzetíf kistérségekben,
településeken?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Veres János
pénzügyminiszter úrhoz . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Az Országgyűlés 2007. március 12-én fogadta el a pályakezdő fiatalok, az ötven év feletti
munkanélküliek, valamint a gyermek gondozását, illetve a családtag ápolását követően
munkát keresők foglalkoztatásának elösegftéséről, továbbá az ösztöndíjas foglalkoztatásról
szóló 2004. évi CXXIII. törvény módosításáról szóló 2007. évi XIV. törvényt. A
törvénymódosítás tárgyalása során módosító javaslatot nyújtottam be T/1371/8 . számon,
amely a START PLUSZ, illetve a START EXTRA kártyával rendelkező személyek
foglalkoztatása esetén további kedvezmények biztosítását indítványozta a leghátrányosabb
helyzetű kistérségek, települések munkaadói számára. A módosító javaslat bizottsági
tárgyalása során a Szociális és Munkaügyi Minisztérium képviselője egyetértet ugyan annak
tartalmával, ugyanakkor pénzügyminisztériumi forrásra hivatkozva, nem tartotta
kivitelezhetőnek a javaslatot :

„A Start-kártya alapján járó kedvezmény úgynevezett normatív támogatás . Tehát, ha a
jogszabályi feltételek fennállnak, mérlegelésnek helye nincs, a munkáltatót megilleti a
támogatás. Így működik a Start alatti összes kedvezmény. Ha bevennénk a hátrányos helyzetű
térségeket, akkor a PM TI álláspontja szerint ez már a közösségi jog szerint alkalmas lehet
arra, hogy bizonyos vállalkozások indokolatlan előnyben részesüljenek és ezért ezt a
támogatást csak az úgynevezett „de minimis" korláttal lehetne működtetni . Ez egyben azt
jelenti, hogy a támogatás igénybevétele előtt valakinek; egy szervnek állandóan vizsgálnia
kellene, hogy ezt a ,de minimis "-es úgynevezett 200 ezres eurónak megfelelő hároméves
korlátot elérte, nem érte a munkáltató . És mint tudjuk; ebben minden állami támogatást össze
kell számolni, ami a „de minimis" hatálya alá tartozik . Gyakorlatilag a „de minimis" szabály



miatt ez a Start-kártyával egyszerűen működésképtelenné válna, ezért kellett levennünk a
napirendről, ez nem tud működni . Úgy tudna működni, ha egy külön támogatásként nevesítve
a munkaügyi központ kirendeltsége mint egy elbíráló szerv, befogadná a kérelmet, vizsgálná a
„de minimis "-t, és rendelkezne a megállapításról. " (Dr. Somodi Istvánné)

Tudomásom szerint ugyanakkor jelenleg is műkődnek olyan normatív támogatási formák (pl .
programszerű bértámogatások), amelyek igénylésekor a kérelmezőnek a munkaügyi központ
kirendeltsége előtt nyilatkoznia kell arról, hogy megfelel-e a „de minimis" szabály
követelményének. Nem értem, hogy ennek alapján miért ne lehetne ugyanilyen módon
nyilatkoztatni a javaslatom szerinti támogatási forma esetén is a munkaadókat?

Tisztel Miniszter Úr!

Kérem, tájékoztasson, hogy van-e és milyen közösségi jogi akadálya az általam javasolt
kedvezmények bevezetésének. Amennyiben igen, milyen más megoldási lehetőséget lát a
leghátrányosabb helyzetű kistérségekben, illetve településeken a munkahelyteremtésre a
munkaadók fokozottabb kedvezményben részesítése révén?

Budapest, 2007 . április 16 .
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